

# COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

FC-11-12-44

## CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, March 30, 2012 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber, York Hall, Glendon. This meeting of Council was attended by the following members:

E. Ascensio  
C. Campbell  
S. Coys  
D. Dunea  
E. Guttermann  
I. Kovács  
B. Lee  
M. McCarthy  
G. Mianda  
A. Nenashev  
S. Rosienski-Pellerin  
S. Schoenfeld  
R. Tarulli  
D. Uritescu

M. Barutciski  
S. Clamageran  
I. Djordjevic  
R. Furgiuele  
M. Jurdjevic  
J. Kowal  
M. Lesage  
A. Mehta  
V. Monty  
S. Paradis  
M. Roy  
C. Séguinot  
A. Thomson  
L. Valiente

P. Bourdin  
A. Clifford  
J. M. Dolmaya  
F. Garon  
S. Kirschbaum  
S. Langlois  
K. Lui  
K. McRoberts  
J. M. Montsion  
I. Roberge (Chair/Président)  
D. Savard  
H. Tahir  
N. Torti  
C. Ye

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 30 mars 2012 à 13 h 30 dans la salle du sénat, pavillon York, Glendon. Les membres suivants étaient présents :

### **1. Chair's Remarks**

The meeting began at 1:40 p.m.

The Chair noted that, at the request of Senate APPRC, two documents pertaining to York-CIGI Collaborative Initiative: Academic Governance Framework Consultations have been circulated earlier to all members of Council. He encouraged them to submit their comments directly to the initiators.

The Chair informed Council of the addition of an item, under "New Business": Rules and Regulations of the Student Caucus on Faculty Council – document circulated at the door.

### **1. Remarques du président**

La séance commence à 13 h 40.

Le président note que suite à la demande du comité APPRC du sénat, deux documents se rapportant à l'initiative de collaboration de « York-CIGI : Academic Governance Framework Consultations » ont été circulés aux membres du Conseil. Il les encourage à soumettre leurs commentaires directement aux auteurs.

Le président informe le Conseil de l'ajout d'un item, sous la rubrique « Affaires nouvelles » contenu dans le document circulé à la porte : Procédures et règlements du caucus étudiants siégeant au Conseil de la faculté.

### **2. Minutes of the previous meeting**

#### **▪ March 2, 2012 – [FC-11-12-37]**

Following two amendments [page 4, item (d)], the minutes of the [March 2, 2012 meeting](#) were approved.

### **2. Procès-verbal de la séance précédente**

#### **▪ 2 mars 2012 – [FC-11-12-37]**

Suite à deux amendements [page 4, item (d)], le procès-verbal de la séance du 2 mars est approuvé.

### **3. Matters arising from the minutes**

There were no matters arising.

### **4. Inquiries and Communications**

- Livy Visano and Terry Carter (co-Chair and Secretary of the Senate T&P Committee)

L. Visano and T. Carter made a presentation on the establishment of **T&P File preparation and Review Committees**. They also responded to questions from members of Council.

- Remarks from the Principal

Principal McRoberts noted the following:

- Student enrolment looking positive and within target.
- Candidates for the 2 new Tenure-Stream Appointments (Sociology and FSL) have been identified.
- Annual International Studies Symposium (Prospects and Challenges for Contemporary Germany) will be held on March 31, 2012 in the Dining Hall.
- The new Centre of Excellence Building is scheduled to be ready by mid-April 2012.
- Glendon Convocation: Saturday, June 16, 2012 – The Honorary Doctorate will be awarded to Chantal Hébert.

Responding to a question from the Chair, the Principal noted that a half-a-million dollar gift had been donated to Glendon by Power Corp to support the program for visiting professors or former public servants in the School of Public and International Affairs.

### **5. Reports from Standing Committees**

#### **(a) Curriculum Committee**

S. Paradis, the Chair of the Curriculum Committee presented the following submissions and they were all **approved**.

- French Studies – FC-11-12-38
- Hispanic Studies – FC-11-12-39
- Multidisciplinary Studies – FC-11-12-40
- Political Science – FC-11-12-41

### **3. Questions dérivant du procès-verbal**

Il n'y en a aucune.

### **4. Communications et questions diverses**

- Livy Visano et Terry Carter (vice-président et secrétaire du comité T&P du sénat)

L. Visano et T. Carter font un exposé sur la création des comités chargés de la préparation et de l'examen des dossiers de promotions et permanence. Ils répondent aussi aux questions des membres du Conseil.

- Remarques du principal

Le principal McRoberts note les points suivants :

- Le recrutement des étudiants s'annonce positif et selon l'objectif visé.
- Les candidats pour les deux nouveaux engagements à plein temps (Sociologie et FLS) ont été identifiés.
- Le symposium annuel des études internationales (les perspectives et les défis de l'Allemagne contemporaine) se tiendra le 31 mars dans la salle à manger.
- Le nouveau Centre d'excellence sera prêt d'ici mi-avril 2012.
- La cérémonie de remise des diplômes se tiendra le samedi 16 juin 2012 – le doctorat honoris causa sera conféré à Chantal Hébert.

En réponse à une question du président, le principal note que Power Corp a fait un don d'un demi-million de dollars à Glendon pour soutenir le programme pour les professeurs invités ou les anciens fonctionnaires à l'École des affaires publiques et internationales de Glendon.

### **5. Rapports des comités permanents**

#### **(a) Comité des programmes**

S. Paradis, le président du comité des programmes présente les soumissions suivantes et elles sont toutes **approuvées**.

- Études françaises – FC-11-12-38
- Études hispaniques – FC-11-12-39
- Études pluridisciplinaires - FC-11-12-40
- Science politique – FC-11-12-41

## **(b) Nominating Committee**

The slate of candidates (Faculty members and students) to serve on the 2012-2013 Standing Committees of Council was presented.

Further nominations were asked from the floor of Council. Nominations were then closed and the following were acclaimed.

**Bilingualism Committee:** Willem Maas  
**CASTL:** Marcia Macaulay and Dany Savard (Faculty), Cally Ye (student)

**Nominating Committee:** Caridad Silva

**Petitions Committee:** Philippe Bourdin and Roberto Perin

**Research Grants Committee:** Christopher Campbell, Ellen Guterman and Caridad Silva

**Tenure and Promotion Committee:** Gillian McGillivray (Faculty), Elsa Ascencio, Dona Dunea and Billy Lee (students)

Members of Council were reminded that the Call will remain open for all positions that have not been filled as well as for the Chair of Council.

## **6. New Business**

Nicholas Torti, the Chair of the Student Caucus presented the Rules and Regulations of the Student Caucus on Faculty Council for information. He noted that this draft expands on the previous R&R of the Student Caucus and reflects the operating procedures implemented since September 2011. He then invited comments and suggestions from members of Council.

## **7. Adjournment**

The meeting was adjourned at 3:10 p.m.

## **(b) Comité des mises en candidature**

La liste des candidats (corps enseignant et étudiants) pour les comités permanents de 2012-2013 est présentée.

On demande s'il y a d'autres mises en candidature, puis on déclare close la période de mise en candidature. Les personnes suivantes sont élues.

**Comité du bilinguisme :** Willem Maas  
**CNAP :** Marcia Macaulay et Dany Savard, Cally Ye (étudiante)

**Comité des mises en candidature :**

Caridad Silva

**Comité des pétitions :** Philippe Bourdin et Roberto Perin

**Comité des subventions de recherche :** Christopher Campbell, Ellen Guterman et Caridad Silva

**Comité de promotion et permanence :** Gillian McGillivray, Elsa Ascencio, Dona Dunea and Billy Lee (étudiant(e)s)

On rappelle aux membres du Conseil que les mises en candidatures resteront ouvertes pour les sièges encore vacants ainsi que pour le poste de président du Conseil.

## **6. Affaires nouvelles**

Nicholas Torti, le président du caucus étudiant présente au Conseil les règlements et procédures du caucus étudiant pour information. Il note que cet avant-projet fait suite aux règlements du caucus étudiants et reflète les procédures mises en œuvre depuis septembre 2011. Il invite aux membres du Conseil à lui faire parvenir leurs commentaires et suggestions.

## **7. Levée de la séance**

La séance est levée à 15 h 10.